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Finansministeren Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 31. oktober 2014 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 34 (Alm. del) af 22. 
oktober stillet efter ønske fra Jacob Jensen (V)  

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvordan det aftalte økonomiske løft til regionerne på 

475 mio. kr. i aftalen om regionernes økonomi for 2015 fra juni 2014 er blevet til 

løft på 968 mio. kr. i forslaget til finanslov for 2015 fra august 2014? Er forskellen 

udtryk for, at regeringen ikke længere forventer mindreudgifter til medicintilskud 

på knap 500 mio. kr. og i stedet tilfører regionerne knap 500 mio. kr. udover det 

aftale niveau? 

 

Svar 

Jeg kan henvise til oversigten over hovedelementer på finanslovsforslaget for 

2015, hvoraf følgende fremgår: 

 

”Løft af sundhedsindsatsen i regionerne: Med Aftale om regionernes økonomi for 

2015 har regeringen sikret en prioritering af ca. 1 mia. kr. i 2015 til 

sygehusmedicin, nye behandlingsformer mv.” 

 

Derudover kan jeg henvise til besvarelsen af Finansudvalgets spørgsmål nr. 363 

(alm. del) af 31. juli 2014, hvoraf følgende fremgår: 

 

”Økonomiaftalen for 2015 indebar et realløft af sundhedsområdet på knap 0,5 

mia. kr. Hertil kommer forventede mindreudgifter til medicintilskud på knap 

0,5 mia. kr., som bliver i regionerne. Derved betød aftalen en samlet 

prioritering af knap 1 mia. kr. til sundhedsområdet ekskl. medicintilskud til fx 

nye sygehusbehandlinger og ny sygehusmedicin.” 

 

I øvrigt kan jeg bemærke, at forventningen om mindreudgifter til medicintilskud 

på knap 0,5 mia. kr. ikke er ændret. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Bjarne Corydon 

Finansudvalget 2014-15
FIU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 34
Offentligt
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